
  جهان مردي:
بسيج لشكر مخلص خداست. بسيجي سلمان اميراحمدي كه 
به دست اشرار و منافقين و اغتشاشگران به علت شدت جراحات 
شهيد شد دو بچه خردسال داشت. يك ساله و 7 ساله... وجدان 

#سلمان_امير_احمدي #لبيك_يا_خامنه اي
  محمدجواد اخوان:

عكس پيكر خونين شهيد سلمان اميراحمدي را نمي توانم 
منتشر كنم، اما دل همه مان را سوزاند. رضوان خدا بر او باد. 

  علي نادري:
چند سال پيش برادر اين شهيد)سلمان اميراحمدي( براي 
نهي از منكر شهيد شد. پدرش هم دو سال پيش بر اثر كرونا 
فوت شد و خودش را هم اينطور در محله فلاح ظالمانه و به 
دور از مروت شهيد كردند. هش��تگ  بازي  اينفلوئنسرهاي 
توئيتر بعضي وقت ها خيلي گران تمام مي ش��ود، خصوصاً 

براي اين دو طفل معصوم. 
  محمدصادق عبداللهي:

#زن_زندگي_آزادي براي كي؟ زندگي از لوله ش��ات گان 
مي رويد؟ اگر معترضان در شعارش��ان صادقند بايد از قتل 
فجيع و داعش وار ش��هيد س��لمان اميراحم��دي همانقدر 
ناراحت شوند كه از فوت مهسا اميني... زندگي قرار است بر 
اشك هاي فرزند شهيد ساخته شود؟ زندگي و آزادي براي 

همه يا فقط براي هركه با ماست؟
  حسين بابامرادي:

داعشي هاي آشوبگر، يك بس��يجي را در منطقه۱7 تهران 
فلاح به ش��هادت رس��اندند. بچه ها مي گفتند كه خيلي از 
آشوبگران از مردم منطقه نبودند. كس��اني كه از اغتشاش 
حمايت مي كن��ن، جز اينه ك��ه امنيت مردم و كاس��بان و 

خانواده ها را به خطر انداخته اند؟ 
  محمدسجاد احيا:

پدرش جانباز جنگ بود و سال گذشته، شيوع كرونا شهيد 
شد. يكي ديگر از برادرانش چند س��ال قبل در اغتشاشات 
ش��هيد ش��ده بود، لحظه اي كه ضارب به صورتش شليك 
كرد، اگر مهلت يك شليك ديگر هم داشت، شايد الان آن 
يكي برادرش هم در كنار خودش شهيد مي شد. در سرزمين 

مادري شهادت به ارث مي رسد. 
  محمدمهدي فتح الهي:

آيا اين ش��خص عزيز خانواده اش نبود؟ اين ش��خص مادر 
نداشت؟ پس به چه حقي خانوداه اش رو داغدار كرديد؟ 

  محمدرضا قنبرطلب:
چهره شهيدسلمان اميراحمدي را در اتاق cpr بيمارستان 
ضيائيان و لحظات آخر شهادتش را به ياد مي آورم. ياد اين 
جمله مي افتم: »براي چند دِرهَم چ��ه دَرهَمَت كردند... « 

#اغتشاشات #شهيد_امنيت #سلمان_امير_احمدي
  حسين خان بابا:

حداقل ۲۴ نفر در اغتشاشات اخير شهيد شدند! بايد بگوييم 
۲۴ ش��هيد مدافع حرم جديد. حاج قاسم گفت جمهوري 
اسلامي حرم است خون شهيد، اشك مظلوم بساط هر نوع 

داعشي رو جمع ميكنه، داخلي و خارجي. 
  محمد اكبرزاده:

هنوز هم خون شهيدان و اشك يتيمان است كه دودمان دشمنان 
وطن را بر باد مي دهد. اشك هاي پسر شهيد سلمان اميراحمدي.

  رسول بابازاده:
پيكر بسيجي شهيد سلمان اميراحمدي توسط مردم تشييع 
شد. اغتشاشگران با شات گان و ناجوانمردانه مدافعان امنيت 
رو مي زنن و فرار مي كنند. ما كه به خون دادن پاي اس��لام 
عادت داريم و ش��هادت  افتخار ماس��ت، اما اگر مردانگي و 
شهامت داريد، رو در رو بياييد وسط ميدان. ترسو و بي شرف 

هستيد، همين... 
  امير ماهان:

اگه با خودتون گفتيد »اينام شلوغش كردن، شات گان كجا 
بوده بابا« عكس رو ببينيد! اين صورت شهيد كه از پشت سر، 
مورد اصابت شات گان قرار گرفته. وقتي ضارب رو گرفتيم، از 
خونه اش چهارتا شات گان پيدا كرديم. سلاحي كه با شليك 

مستقيم، ميتونه پاي فيل رو هم قطع كنه. 

 خون شهيدان و اشك يتيمان 
دودمان دشمنان وطن را بر باد مي دهد

واكنش كاربران شبكه هاي اجتماعي به شهادت مظلومانه سلمان اميراحمدي به دست اغتشاشگران

خبر شهادت سلمان اميراحمدي، از بسيجيان شجاع و ايثارگر در منطقه ۱۷ تهران به 
دست اغتشاشگران با واكنش هاي بسياري در شبكه هاي اجتماعي همراه بود. كاربران 
تصاويري را از او منتشر كرده و بر داغ مظلومانه او گريستند. همچنين انتشار تصاويري از 

دو كودك خردسال او كه در مراسم تشييع جنازه گريان بودند، داغ كاربران را دو چندان 
كرد. كاربران اين شهادت مظلومانه را نشانه خشونت طلبي و آشوب خواهي اغتشاشگران 
در شب هاي گذشته دانستند. در ادامه بخش هايي از واكنش هاي كاربران مرور شده است. 

اين صفحه پيام ه�ا،  متن ها، عكس نوش�ت ها و خبرهاي كوتاه 
منتشر شده در فضاي مجازي را بازنشر می دهد. تلاش بر اين 
اس�ت كه ديدگاه ها و نظرات كاربران انديش�مند ش�بكه های 

اجتماعی در عرصه مكتوب هم ديده شود.

    تصویر منتخب

       چهار فصل در يك جزيره فنلاند| 
Fascinating از صفحه توئيتري

عادت به گناه، مانع كمال انسان
آيت الله عزيزالله خوشوقت:

بايد حواسمان جمع باشد مخالفت فرمان خدا را نكنيم، و الا اگر گناه را 
انجام بدهيم، كم كم عادت مي شود؛ عادتي كه خودش آدم را به سوي 
گناه حركت مي دهد، بنابراين يكي از موانع كمال انسان، عادت است. 
آدمي كه زياد گناه كرد، گناه براي او عادت مي ش��ود، معتاد مي شود، 
ديگر راحت و خودكار دنبال گناه مي رود، ديگر لازم نيست فكر كند، 
عاقبت انديش��ي كند، گناه برايش عادي شده اس��ت، مثل معتادها 
مي شود، شما هر چه به او بگويي اين كار را نكن آن اعتياد باعث مي شود 
كه گوش ندهد، لذا امام حسن عس��كري )ص( فرمودند: ترك عادت 
كالمُعجز است، اينقدر سخت است. براي خيلي ها گناه عادي شده است، 
بدون هيچ مشكلي انجام مي دهند و چون عادي شده است فكر عاقبتش 
را هم نمي كنند، بنابراين اگر عملي مثل گناه تكرار پيدا كرد، اين كم كم 
عادي مي شود و ديگر آدم بدون زحمت انجام مي دهد، اين هم جلوي 
آن ورود به صراط مستقيم را مي گيرد، آدم را مي كشد به طرف آنچه 
كه عادت شده است، ولو مضر است. اينهايي كه معتاد هستند چه كار 
مي كنند؟! ديگران را مي بينند به چه بلا و روزگاري افتاده اند، مي بينند 
كه گدايي مي كنند و بدبخت مي شوند باز هم دنبال آن مي روند، گناه 
نبايد براي اش��خاص عادت ش��ود، اگر عادت بش��ود به اين زودي ها 
نمي توانند، توبه بكنند تا روحيه گناه در انسان متمكن نشده است بايد 

توبه كند و الا به هيچ وجه نمي تواند برگردد، الا موارد استثنايی. 
منبع: كانال »عزيز خدا« در پيام رسان ايتا

   آیينه نفس

تو ادگار را چرا و چگونه دوست داري؟

كاربري با نام »مينا« نوشت:  موفقيت قبل از اون كه تقدير تو باشه، وابسته به تصميم توئه. 
پس كاملًا مصمم باش تا تقديرت رو بسازي. به اين فكر نكن كه چه روزايي رو از دست دادي. 

به اين فكر كن كه چه روزايي رو نبايد از دست بدي... 

سيد مهرداد سيدمهدي در توئيتي نوشت: تا به امروز ۲۴نفر از مدافعان امنيت به شهادت رسيده اند. 
اين ۲۴نفر، مظلومانه و در عين حال در كمال وحشي گري اغتشاشگران به شهادت رسيدند. آنهايي كه 

در روزهاي اول پشت سر هم بيانيه هاي هيجاني مي دادند، الان دقيقاً كجا هستند و چرا ساكتند؟

كاربري با نام »سحر« در صفحه شخصي خود 
در پلتفرم »ويرگول« نوشت: در اين نوشته، 
قس��متي قابل تأمل و جالب از كتاب رمان 
بلندي هاي بادگير اثر اميلي برونته رو نوشتم. 

اميدوارم براي شما هم مفيد باشه. 
پيش از آنكه بتوانم ج��واب صحيحي به تو 
بدهم چند نكته را بايد در نظر بگيريم. قبل 
از همه به من بگو آيا تو ادگار را دوست داري؟ 

اين نكته از همه مهم تر است. 
- البته كه او را دوست دارم، مگر مي شود ادگار 

را دوست نداشت!
سپس به ترتيب سؤال و جواب هاي ذيل بين 

ما رد و بدل شد:
ميس كاتي چرا او را دوست داري؟

- چه سؤال احمقانه اي. من او را دوست دارم، 
ديگر چرا ندارد!

با وجود اين بايد بگويي كه چرا او را دوست داري؟
- خيلي خوب، او را دوست دارم براي اينكه 
قيافه جذاب��ي دارد، رفتارش خوب و دلپذير 

است و از مصاحبتش لذت مي برم. 
چه دلايل بد و ناچيزي!

- و براي اينكه جوان و بشاش است. 
باز هم بدتر. 

- و براي اينكه او هم مرا دوست دارد. 
اين دليل چندان جالب و قانع كننده نيست. 

- از همه اينها مهم ت��ر او وارث ثروت زيادي 
اس��ت. من خيلي مي��ل دارم بزرگ ترين و 
برجس��ته ترين زنان اين ناحيه باشم و البته 

از داشتن چنين ش��وهر ثروتمندي افتخار 
خواهم كرد. 

اين دليلت كه بدتر و مسخره تر از همه دلايل 
قبلي بود! حالا به من بگو ببينم او را چگونه 

دوست داري؟
- نل��ي، اين چه س��ؤال احمقانه اي اس��ت؟ 
همانطور كه ديگران يكديگر را دوست  دارند. 
نه اين جواب قانع كننده نبود. جواب حسابي بده. 
- من زمين زيرپاهاي او و هوايي كه استنشاق 
مي كند دوس��ت دارم. هر چيز را كه دست 
مي زند و هر س��خني را كه بر زبان مي آورد 
دوس��ت دارم. نگاه هايش را تمام حركاتش 
را و خودش را هر طور كه هست و همانطور 
كه هست تمام و كمال دوست دارم. حالا اين 

دليل كافي هست يا نه؟

و چرا همه آنها را دوست داري؟
- تو داري مرا مس��خره مي كني. اين خيلي 
كار بدي است. اين موضوع براي من خيلي 
جدي و پراهميت است و تو با اين سؤالات مرا 

دست انداختي. 
ميس كاترين، من اصلاً قصد مسخره كردن و 
دست انداختن تو را ندارم. تو مي گويي آقاي 
ادگار را ب��راي اين دوس��ت داري كه خوش 
قيافه و جوان و بانشاط و متمول است و تو را 
هم دوست دارد. اين قسمت آخري كه چندان 
اهميت ندارد، زيرا به خاطر همان چهار حسن 
اولي هم كه فرضاً تو را دوست نداشت به وي 
علاقه مند مي شدي و در صورتي كه وي فاقد 
قيافه خوب و جواني و نش��اط و ثروت بود به 
صرف اينكه تو را دوس��ت مي داشت موجب 

نمي شد كه در دل تو نسبت به وي محبتي 
ايجاد شود. 

- البته كه همينطور است. من كوچك ترين 
توجهي نسبت به وي پيدا نمي كردم. اگر وي 
فاقد شرايطي كه الان دارد مي بود از او متنفر 
مي شدم و كوچك ترين علاقه اي نسبت به 

وي در دلم ايجاد نمي شد 
اما جوانان زيادي هستند كه ممكن است از 
ادگار خوش قيافه ت��ر، جوان تر و ثروتمندتر 
باشند. چه چيز مانع مي ش��ود كه تو آنها را 

دوست نداشته باشي؟
-اگر چنين جواناني باشند فعلاً كه من بدان ها 
دسترسي ندارم. در اين ناحيه هيچ كس را به 

خوبي ادگار پيدا نكرده ام. 
تو ممكن است بعدها با چنين جواناني برخورد 
كني و از اين گذش��ته ادگار هم كه هميشه 
جوان و خوش قيافه نمي ماند و از كجا كه تا 

چندسال ديگر ثروتش هم از دست نرود. 
- من به آينده كاري ن��دارم. فعلًا كه جوان 
و ثروتمند اس��ت. كاش تو كمي منطقي تر 

صحبت مي كردي. 
خيلي خوب، پس من ديگ��ر حرفي ندارم. 
اگر تو آينده را در نظر نمي گيري و فقط دم 
را غنيمت مي ش��ماري پس معطل نشو و با 
ادگار ازدواج كن. اگر اين كار صحيحي باشد 
كه مردم ازدواج را فقط براي حال بخواهند و 
به فكر آينده نباشند در اين صورت تصميم تو 

كاملاً صحيح و بجاست. 

مصمم باش تا تقديرت رو بسازي چرا ساكتيد؟

چرا يك دقيقه؟ خودتو براي ۶ ساعت گرم كن!
محمد ايماني در كانال تلگرامي خود 
نوش��ت: مدي��ر و رئي��س ش��بكه 
ماهواره اي ضدانقلاب منوتو در لندن 
نوشته: »از امشب هر شب ساعت 9 
همه چراغ ه��ا را براي ي��ك دقيقه 

خاموش كنيم.« 
آقاي نابغه البته فرار ب��ه جلو كرده 
وگرنه طبق گزارش اخير سي ان ان 
به نقل از شبكه ملي توزيع برق انگلس��تان: »قيمت گاز و برق در طول زمستان در انگليس 
بسيار بالا باقي خواهد ماند و احتمال قطع روزانه دست كم به مدت سه ساعت قطعي است 

كه با احتساب محيط كار به شش ساعت مي رسد.« 
بنابراين امثال كيوان عباسي بايد خود را نه براي يك دقيقه، بلكه براي شش ساعت قطعي 
برق و گاز در سرماي استخوان سوز لندن گرم كنند! در اثر بحران قيمت انرژي در انگليس، 
فقط ظرف س��ه ماهه آوريل تا اوت )ارديبهش��ت تا تيرماه(، 5 هزار و 6۲9 ش��ركت اعلام 

ورشكستگي كردند و طبيعي است كه اين آمار در زمستان شدت پيدا كند. 

ابعاد فقهي و اجتماعي حجاب
حجت الاسلام دكتر حميد پارسانيا 
عضو هيئت  علمي جامعه شناس��ي 
دانشگاه تهران در نشست هم انديشي 
»از الهي��ات اجتماع��ي ت��ا ارش��اد 
اجتماعي« به ابعاد فقهي و اجتماعي 
حج��اب پرداخ��ت. بخش هاي��ي از 
صحبت ه��اي او ك��ه در كان��ال 
تلگرامي اش به اشتراك گذاشته شده 

به قرار زير است: 
بايد بين دو بعد اجتماعي و فقهي حجاب تفكيك انجام ش��ود؛ بعد فقهي كار فقيهانه است 
و فقه در معناي مصطل��ح يك واقعيت معرفتي و علمي در حوزه هاي علميه ماس��ت كه يك 
حوزه زنده معرفتي است و يك مرجعيتي در جامعه دارند و بر اساس همين مرجعيت عمل  
مي كنند. يك زمان، بحث مديريت اجتماعي و اجراي فقه اس��ت، اجراي فقه گاهي در حوزه 
زندگي شخصي است و در هنگام اجرا تزاحم ها و اولويت هايي وجود دارد و خود فرد، موضوع 
را تشخيص  مي دهد و مديريت  مي كند. گاهي حوزه زندگي اجتماعي است و در قلمرو زندگي 
اجتماعي تحقق عمل فقهي مسائل و احكام متناسب و متناظر با خود را دارد و آن احكام از نوع 

احكام فقهي نيست، بلكه احكام حكومتي است. 
مديريت اجراي فقه كاملًا قواعد، مسير و ضوابط مربوط به خود را دارد، اگر بخواهيم تفاوت 
احكام اين دو حوزه را مشخص كنيم چيزي شبيه تفاوت ميان فقه و قانون است. امربه معروف 
و نهي از منكر تا جايي در حوزه فردي اعمال می شود كه اثر منفي نداشته باشد؛ يعني تا جايي 
كه  مي شود بايد اجرا كرد. در حوزه اجتماعي نيز همين است و شناخت اينكه كجا قابليت اجرا 
دارد يك شناخت فقهي نيست. حوزه اجرا نياز به روانشناسي اجتماعي و جست وجو كردن 
عوامل ديگر دارد، جامعه و رس��انه بايد بتوانند بين اين دو قلمرو تفكيك قائل شوند، در اين 

صورت متدينان و متشرعين هم وظيفه خود را  مي دانند.

وسط بازها كجاي معركه اند؟
روح الله رش��يدي در كانال تلگرامي 
خود نوشت: وس��ط بازي كردن اين 
روزها ش��ده عنواني براي كنشگري 
برخي از فعالان رسانه اي كه دوست 
دارند با آن ش��ناخته ش��وند. ديدن 
طرفين دعوا، چشم بسته نپذيرفتن 
يك س��و و ردك��ردن س��وي ديگر، 
عادلان��ه و منصفانه دي��دن معركه، 
حكميت ميان حاكميت و مردم كردن و... تفاسيري است كه از اين وسط بازي كردن توسط 
اين رفقا مطرح شده. من نيز شديداً قائل به وسط بازي كردن هستم؛ با همان تعابير و تفاسير 

زيبايي كه اشاره شد البته با تأكيد بر سه نكته:
نخست، اينكه ديدن طرفين معركه به منزله  اين  هماني پنداري طرفين معركه نيست. مي توان 
به هر دو سوي معادله  خشونت در خيابان ها نگاه داشت، اما دروغ پراكنان قتل مهسا اميني را 
شروع كننده  اين ناآرامي ها دانست. مانند آنچه در معركه ناآرامي هاي بعد از انتخابات ۸۸ رخ 

داد، باز ريشه  ناآرامي در دروغي بود كه منتشر شد ]يا حتي بالعكس.[
دوم، اينكه وسط بازي كردن به منزله  تفكيك حوزه ها و مدعاهاست، يعني خلط نكردن ميان 
همه چيز و مواضع درست در قبال موضع هاي مختلف داشتن. مانند تفكيك ميان موضع در 
قبال گشت ارشاد و موضع در قبال دروغ قتل مهسا اميني. يا تفكيك موضع در قبال حجاب 
اجباري با موضع در قبال سرنگوني جمهوري اسلامي. وس��ط بازي كردن اين نيست كه در 
قبال مدعاي حجاب اجباري به يك سو غش كني و در قبال س��رنگوني نظام تقصيرها را باز 

گردن خود نظام بيندازي. 
سوم، اينكه همه كنشگري انس��ان محصور در فضاي رسانه اي نيس��ت. من شديداً قائلم كه 
محيط كنش��گري ضريب و نقش بس��يار بالايي در چگونگي و جهت كنشگري ايفا مي كند. 
اينطور نيست آنچه من در فضاي مجازي به آن ضريب مي دهم دقيقاً هماني باشد كه فضاي 
خارج از محيط عمومي رسانه به آن مي پردازم. وسط بازي كردن دقيقاً اينجا خودش را نشان 

مي دهد: داشتن ادراك درست از زميني كه در آن بازي مي كنيم. 
نمي شود كسي در فضاي رسانه اي مجازي كه شيبش به سمت براندازان و مخالفان جمهوري 
اسلامي هست پا جاي پاي سياه نمايان و مروجان نااميدي و يأس بگذارد و بعد بگويد من وسط 
بازي كردم چون شعار مرگ بر جمهوري اس��لامي ندادم يا چون دو بار از مريم رجوي برائت 
جستم. با اين معيار كه علي كريمي هم وسط بازي كرده. از اين رو باور دارم كه ملاك حد وسط 
قرارگرفتن در بحران ها اين است برآيند موضع گيري هاي كسي در محيط هاي مختلف و در 

سطوح متفاوت به سمت و سويي باشد كه طرفين معركه را مدنظر قرار دهد. 
پ ن: يادم هست وس��ط معركه افغانستان كه من به خيال خود وس��ط ايستاده بودم يكي از 
همين رفقاي امروزي كه به خيال خودش وسط بازي مي كند هر از چندي برايم پيامي با طعنه 

مي فرستاد كه فلاني وسط لحاف خوابيدي! 

وقتي پروژه كشته سازي نقش بر آب مي شود
مالك شريعتي در توئيتي نوشت: در ماجراي كوي دانشگاه7۸، دفتر تحكيم 
)علي افشاري فراري و...(، پوستري از اس��امي و عكس شهداي دانشجو 
منتشر و يكي از آنها را بر تابلوي سر در دانشكده فني نصب كرده بود. خودم 
ديدم يكي از شهداي مذكور زير پوستر ايس��تاده و كارت دانشجويي در 

دست و اشك برگونه فرياد مي زد »من زنده ام«! #كشته_سازي

واكنش رونالدو به ۷۰۰ گله شدن
طي ديدار منچستريونايتد و اورتون، كريستيانو رونالدو با گلي كه به ثمر 
رساند 7۰۰ گله شد. اسطوره فوتبال پرتغال پس از اين موفقيت در توئيتي 
نوشت: چه عدد زيبايي ما در كنار هم به دست آورديم. تشكر مي كنم از 
همه هم  تيمي هايم، مربيانم، باشگاه هايم، خانواده و دوستانم. در انتها از شما 

طرفداران تشكر مي كنم. متحد اين مسير را ادامه خواهيم داد. 

اروپايی ها هم هشتگ مي زنند #بديم_بره؟!
احسان حسيني توئيت كرد: تنش با روسيه و تحريم گازي باعث شد 
اروپا به ناچار به سمت خريد س��وخت گرانقيمت تر مثل LNG بره. 
طبق گزارش Refinitiv، امسال خريد LNG براي اروپا 9۰ميليارد 
دلار آب ميخوره س��ه برابر س��ال ۲۰۲۱. اروپا هم هش��تگ مي زنند 

#تحريم_نعمت_نيست و اوكراين رو بديم بره يا فقط اينجا اينجوريه؟

همه دنيا پلتفرم هاي امريكايي نيست
احمد كارآمد در توئيتي نوشت: من جاي مسئولان بودم حالا كه قراره اينستاگرام و 
واتساپ تا زماني كه قوانين مارو قبول نكردن، فيلتر بمونن، مي رفتم چهار تا نرم افزار 

خوب بين المللي رو مياوردم تا ملت ببينن همه دنيا پلتفرماي امريكايي نيست!
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